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         KS-BOR.0002.13.2020 

 

Protokół 

Nr XVI/2020 

XVI Sesji Sejmiku Województwa   
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w dniu 26 maja 2020 r. 

 

 

Początek Sesji w trybie zdalnym: godz. 11.00 

Zakończenie Sesji w trybie zdalnym: godz. 13:37 

Spośród 30 radnych uczestniczyło: 30 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

 

Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk poinformowała, że po raz 

pierwszy, w związku z panującym stanem epidemiologicznym, obrady sesji będą prowadzone  

w sposób zdalny. Dodała, że w ten sposób zostały przeprowadzone Komisje Sejmiku. 

Następnie omówiła szczegóły związane z przeprowadzaniem głosowania przy użyciu systemu 

eSesja.  

W dalszej części przywitała radnych województwa,  zarząd województwa, Wojewodę 

Warmińsko-Mazurskiego, p. Artura Chojeckiego, Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego 

Oddziału NFZ w Olsztynie, p. Andrzeja Zakrzewskiego, Dyrektorów Departamentów Urzędu 

Marszałkowskiego i podległych jednostek, media oraz wszystkie osoby śledzące transmisję 

obrad sesji Sejmiku za pośrednictwem internetu.  

Następnie poprosiła radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez wciśnięcie 

odpowiedniego przycisku, po czym poinformowała, że w obradach uczestniczy 30 radnych  

i  stwierdziła prawomocność obrad. 

Załącznik nr 1,2 

 

Przewodnicząca Sejmiku zaznaczyła, że 30 lat temu, tj. 27 maja 1990 roku odbyły się  

w Polsce pierwsze wolne wybory do samorządu gminnego. Dla upamiętnienia tego 

wydarzenia Sejm RP uchwałą z dnia 29 czerwca 2000 r. na 10-lecie odrodzenia polskiego 

samorządu terytorialnego ustanowił dzień 27 maja „Dniem Samorządu Terytorialnego”. 

Dodała, że budowanie samorządu terytorialnego w Polsce zakończyło się w 1998 roku 

utworzeniem jednostek samorządu terytorialnego na poziomie województw i powiatów.  

W tym miejscu zaznaczyła, że dorobek samorządu terytorialnego w Polsce to wytężona praca 

wielu zaangażowanych środowisk lokalnych, ponadlokalnych i regionów. Następnie 

podkreśliła m.in., że wiele ważnych zadań na szczeblu regionalnym zrealizowano  

w szczególności dzięki funduszom unijnym. Przewodnicząca Sejmiku zaznaczyła, że reforma 

samorządowa uznawana jest za jedną z najbardziej udanych reform ostatniego 30-lecia. Na 

koniec wystąpienia złożyła życzenia wszystkim osobom, które tworzą i tworzyły Samorząd. 

Podziękowała również za dotychczasową wspólną pracę i zaangażowanie. 
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2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynął wniosek Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego o dołączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXIX/771/10 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 

29 kwietnia 2010 r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń oraz 

warunki i sposób przyznania środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną 

przysługującą nauczycielom oraz nauczycielom, którzy przeszli na emeryturę, rentę lub 

nauczycielskie świadczenie kompensacyjne szkół i placówek prowadzonych przez Samorząd 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Projekt uchwały został umieszczony w punkcie 22 

zaktualizowanego porządku obrad oraz przekazany radnym drogą elektroniczną. Dodała, iż  

w sprawach różnych w punkcie 34 zostanie poddany pod głosowanie projekt stanowiska 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z inicjatywy Klubu Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości, z okazji 100-lecia urodzin Papieża Jana Pawła II.   

 

W związku z brakiem uwag, poddała porządek obrad pod głosowanie w systemie 

eSesja.  

Za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało– 29 radnych, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (w sprawie zmian do porządku obrad): 

 

ZA (29) 

Edward Adamczyk, Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw 

Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, 

Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grzegorz Kierozalski, Grażyna 

Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek 

Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, 

Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, 

Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dariusz Rudnik. 

 

Porządek obrad XVI sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego kształtował 

się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2019 - referujący: 

 p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2019 

Programu pn. "Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny" - referujący: p. J. Piotrowska, 

Członek Zarządu Województwa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3. ust. 3 ustawy  
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2019 - referujący: 

 p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2019 

Programu współpracy Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na lata 2016-2021 - referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek 

Województwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w 2019 roku – referujący: p. Marek Wachowski, 

Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Elblągu w 2019 roku – referująca: p. Katarzyna Kępka-

Kasprzyk, Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/346/16 z 23 lutego 2016 r.  

w sprawie przyjęcia Zaktualizowanej Strategii Zatrudnienia i Rozwoju Zasobów 

Ludzkich w Województwie Warmińsko-Mazurskim do 2025 roku -  referujący:  

p. M. Sycz, Wicemarszałek Województwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej - 

referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy 

warmińsko-mazurskiej  - referujący: p. J. Piotrowska Członek Zarządu Województwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy 

miasto Elbląg  - referujący: p. J. Piotrowska Członek Zarządu Województwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia planu działań krótkoterminowych dla strefy 

miasto Olsztyn ze względu na ryzyko wystąpienia przekroczenia poziomu 

docelowego benzo(a)pirenu w pyle PM10  - referujący: p. J. Piotrowska Członek 

Zarządu Województwa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia planu działań krótkoterminowych dla strefy 

miasto Olsztyn ze względu na ryzyko wystąpienia przekroczenia poziomu 

dopuszczalnego pyłu zawieszonego PM10 - referujący: p. J. Piotrowska Członek 

Zarządu Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubomino - 

referujący: p. J. Piotrowska Członek Zarządu Województwa. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej siedmiu gminom  

w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji celowych  

z przeznaczeniem na realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem 

i świadczeniem usług opiekuńczych w formie teleopieki w 2020 roku - referujący: 

 p. J. Piotrowska Członek Zarządu Województwa.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi wojewódzkiej Placu Ofiar 

Katastrofy Smoleńskiej i al. Roberta Schumana (od Placu Ofiar Katastrofy 

Smoleńskiej do ul. Sielskiej) w Olsztynie - referujący: M. Kuchciński Wicemarszałek 

Województwa. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej ul. 

Towarowej (od ul. Władysława Leonharda do ul. Mariana Bublewicza) i ul. Mariana 

Bublewicza (od ul. Towarowej do granic miasta) w Olsztynie - referujący:  

M. Kuchciński Wicemarszałek Województwa. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury z dnia 11 marca 2020 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

krajowych - referujący: M. Kuchciński Wicemarszałek Województwa. 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury z dnia 11 marca 2020 r. w sprawie pozbawienia dróg  kategorii dróg 

krajowych - referujący: M. Kuchciński Wicemarszałek Województwa. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/771/10 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń oraz warunki i sposób 

przyznania środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną 

przysługującą nauczycielom oraz nauczycielom, którzy przeszli na emeryturę, rentę 

lub nauczycielskie świadczenie kompensacyjne szkół i placówek prowadzonych przez 

Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego -  referujący: p. S. Jaskulska 

Członek Zarządu Województwa. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2020 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami -  referujący:  

p. S. Jaskulska Członek Zarządu Województwa. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom z Województwa Warmińsko–

Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na dofinansowanie 

zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej -  referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek 

Województwa.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Tolkmicko, Świętajno, Dubeninki, 

Działdowo, Szczytno i Węgorzewo pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 

dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej -  referujący:  

p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego corocznego czczenia 

pamięci Ofiar tragedii spowodowanych przez oba totalitaryzmy, do jakich doszło  

w regionie, w szczególności w latach 1939-1956,  w tym w formie honorowania Dnia 

Pamięci Ofiar Obu Totalitaryzmów na Warmii i Mazurach -  inicjatywa 

uchwałodawcza grupy Radnych Województwa. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2020-2039 – referujący:  

p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2020 rok – referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

29. Skargi, Wnioski, Petycje – referujący: p. B. Hordejuk, Przewodnicząca Sejmiku. 

30. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  

31. Informacje o interpelacjach i zapytaniach. 

32. Informacje o odpowiedziach na zapytania i interpelacje. 

33. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Sejmiku z dnia 31.03.2020 r. 

34. Sprawy różne. 

35. Oświadczenia radnych. 

36. Zamknięcie Sesji. 

 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami sesji. 

     Załącznik nr 3, 4 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że radni otrzymali Sprawozdania i poprosiła 

o pytania. 
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Radny Henryk Żuchowski zwrócił się do p. Sylwii Jaskulskiej, Członka Zarządu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego i zapytał o przyczyny zwołania nadzwyczajnego 

zgromadzenia wspólników Warmińsko-Mazurskiej Agencji Energetycznej, które odbyło się 

21 kwietnia br.  i 19 maja br.  

 

Marszałek Województwa odniósł się do pytania radnego Henryka Żuchowskiego  

i poinformował, że zgromadzenie wspólników, czyli Zarząd Województwa, podjął decyzję  

o postawieniu Warmińsko-Mazurskiej Agencji Energetycznej w stan likwidacji. Następnie 

dodał, że rozpoczęła się procedura w tym zakresie. Wyjaśnił, że powyższa decyzja wynika  

z faktu, iż umowa Spółki została tak sporządzona, że nie jest w stanie zarabiać na siebie.  

Nadmienił, że z uwagi na obecnie panującą sytuację epidemiologiczną w kraju i w regionie, 

nie było możliwości prowadzenia szkoleń oraz działań promocyjnych, dlatego też Zarząd 

Województwa podjął wspomniane działania, które mają na celu również generowanie 

oszczędności i dostosowanie się do trudnej sytuacji pandemicznej.  

 

Radny  Henryk Żuchowski podziękował za wyjaśnienie.  

 

4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2019. 

 

Załącznik nr 5 

 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że ww. materiał został przekazany radnym. 

Dodała, że z uwagi na sytuację epidemiologiczną  głos w tym punkcie zabierze m.in. 

Marszałek Województwa, p. Gustaw Marek Brzezin, Wojewoda Warmińsko-Mazurski,  

p. Artur Chojecki  oraz Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Oddziału NFZ w Olsztynie,  

p. Andrzej Zakrzewski. Następnie poprosiła o zabranie głosu Marszałka Województwa.  

 

Marszałek Województwa odniósł się do sytuacji epidemiologicznej w regionie  

i zaznaczył, że jesteśmy drugim od końca województwem jeżeli  chodzi o stan zakażenia, co 

pokazuje, że województwo pomyślnie radzi sobie z pandemią. Wyraził nadzieję, że taki stan 

rzeczy nie ulegnie zmianie.  W tym miejscu podziękował za dobrą współpracę Wojewodzie 

Warmińsko-Mazurskiemu, samorządom, administracji zespolonej oraz całemu sztabowi 

kryzysowemu powołanemu przy Wojewodzie.  Zwrócił również uwagę na dobrą współpracę 

z placówkami służby zdrowia, Narodowym Funduszem Zdrowia oraz Wojewódzką Stacją 

Sanitarno-Epidemiologiczną w Olsztynie i zaznaczył, że działania podejmowane przez te 

jednostki mają pozytywny wpływ na sytuację kształtującą się w regionie. Następnie poruszył 

kwestię środków finansowych przeznaczanych w związku z sytuacją pandemiczną w regionie, 

na służbę zdrowia, w tym na najpilniejsze potrzeby wojewódzkich jednostek ochrony 

zdrowia. W dalszej części dodał, że dzięki uchwałom podjętym na poprzedniej sesji 

rozpoczęto działania w kierunku zabezpieczenia wkładu własnego na renowację i budowę 

oczyszczalni ścieków w Wojewódzkim Specjalistycznym Szpitalu Dziecięcym w Olsztynie. 

Następnie poruszył kwestię planowanych konkursów przy wsparciu unijnym, które 

dotyczyłyby m.in. szpitali psychiatrycznych oraz szpitali powiatowych i wojewódzkich. 

Kolejno przedstawił m.in. szczegóły wydatkowanych środków na walkę z koronawirusem  

w regionie oraz omówił kwestię konkursu skierowanego do szpitali, który będzie 

funkcjonował jako jeden projekt w całym województwie. Zaznaczył, że środki finansowe 

będą dedykowane całemu województwu, bez podziału na szpitale samorządowe, czy rządowe.  

W dalszej części omówił sytuację związaną z przedsiębiorcami i działaniami podejmowanymi 
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w ich kierunku. Omówił instrumenty zwrotne, tj. poręczenia i pożyczki oraz zaznaczył, że 

każda forma pomocy jest istotna dla firm. W dalszej części omówił sytuację związaną ze 

środkami finansowymi przeznaczonymi na rynek pracy. Zaznaczył, że pomoc finansowa dla 

przedsiębiorców kierowana jest zarówno przez Wojewódzki Urząd Pracy i Powiatowe Urzędy 

Pracy.  Dodał, że w ramach podejmowanych działań  planowane jest przeznaczenie środków 

na Domy Pomocy Społecznej. Zaznaczył, że po otrzymaniu decyzji z Komisji Europejskiej 

będą podejmowane działania w kierunku dystrybucji środków. Marszałek Województwa 

zaznaczył, że obecnie swoją działalność mogą rozpocząć instytucje kultury, m.in. muzea, ale 

Warmińsko - Mazurska Filharmonia im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie i teatry muszą 

nadal wstrzymać swoją działalność. W dalszej części odniósł się do sytuacji w Porcie 

Lotniczym Olsztyn-Mazury w Szymanach i podkreślił, że otrzyma on wsparcie rządowe,  

o które zabiegano. Dodał, że z uwagi na obecną sytuację w regionie i w kraju, taka pomoc ze 

strony rządu jest bardzo istotna.  Ponadto poinformował, że Port Lotniczy korzysta również  

z rozwiązań tarczy antykryzysowej i przedstawił działania podejmowane w Porcie. Kolejno 

Marszałek Województwa przedstawił sytuację kadrową w urzędzie marszałkowskim  

i zaznaczył, że część pracowników pracuje zdalnie, sprawuje opiekę nad dziećmi, przebywa 

na zwolnieniach zdrowotnych i korzysta z innych form absencji. Kolejno odniósł się m.in. do 

zbliżających się matur i egzaminów zawodowych, które zostaną przeprowadzone  

w jednostkach podległych samorządowi województwa i poinformował, że nauczyciele będą 

przebadani w kierunku koronawirusa, żeby wszystko przebiegło sprawnie i bezpiecznie.  

Marszałek Województwa zaznaczył, że obecna sytuacja w kraju powoduje załamanie 

gospodarcze,  które ma wpływ m.in. na zmniejszenie dochodów w samorządach. Dodał, że 

taka sytuacja będzie rzutowała na realizację inwestycji oraz wykonanie zaplanowanego 

budżetu.  Nadmienił, że  zapowiedź tarczy, w której planuje się uwzględnienie samorządów, 

jest rzeczą priorytetową. Na koniec jeszcze raz podziękował za dobrą współpracę w regionie 

na rzecz walki z koronawirusem.   

 

Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za przedstawienie informacji i poprosiła  

o zabranie głosu Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego, p. Artura Chojeckiego.  

 

Wojewoda Warmińsko-Mazurski podziękował za zaproszenie i możliwość wzięcia 

udziału w zdalnej sesji w celu przedstawienia informacji o  dotychczasowych działaniach 

związanych z epidemią koronawirusa w kraju i w województwie.  Dodał, że informację 

przedstawi również Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Narodowego Funduszu 

Zdrowia w Olsztynie, p. Andrzej Zakrzewski oraz Warmińsko-Mazurski Państwowy 

Wojewódzki Inspektor Sanitarny, p. Janusz Dzisko. Nadmienił, że w przypadku pytań do 

dyspozycji jest również  Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego. Następnie złożył  życzenia z okazji Dnia 

Samorządu Terytorialnego i podziękował za służbę na rzecz regionu. W dalszej części 

przedstawił kalendarium działań  podejmowanych w związku z pandemią koronawirusa  

i w tym miejscu podziękował za dobrą współpracę z Zarządem Województwa, zwłaszcza  

w zakresie funkcjonowania służby zdrowia. Kolejno omówił działania i skład wojewódzkiego 

sztabu kryzysowego, na którym omawiana była bieżąca sytuacja  w regionie oraz możliwości 

podejmowania działań w kierunku zwalczania koronawirusa w województwie. Dodał, że poza 

wspomnianymi działaniami w miarę potrzeb były organizowane wideokonferencje   

z  przedstawicielami środowiska medycznego,  starostami oraz  włodarzami poszczególnych 

gmin. Kolejna kwestia, która zaistniała w związku z epidemią to wynikające z ustawy  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych, polecenia wydawane przez Wojewodę. W tym miejscu poinformował, że  kilka 
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takich poleceń zostało wydanych na mocy wspomnianej ustawy, m.in.  przekształcenie 

Szpitala Powiatowego w Ostródzie w szpital jednoimienny, który miał zajmować się 

wyłącznie  chorymi, lub osobami, u których  podejrzewany jest koronawirus.  Dodał, że ww. 

Szpital obecnie również funkcjonuje jako szpital jednoimienny, ale w związku z sytuacją 

epidemiczną w regionie, podejmowane są kroki, aby zdjąć z niego ten obowiązek.  Ponadto 

wyznaczone zostały szpitale, które będą przygotowane na leczenie pacjentów  

z koronawiursem, tj. Szpital Miejski w Elblągu, Wojewódzki Specjalistyczny Szpital 

Dziecięcy w Olsztynie oraz Szpital Powiatowy w Giżycku i Piszu.  Kontynuując dodał, że 

decyzje w formie poleceń wydawane były również organizacjom wsparcia społecznego  

i dotyczyły głównie zamknięcia ich działalności, czy ograniczenia ich funkcjonowania  

w okresie epidemiologicznym. Kolejne z poleceń dotyczyły Straży Gminnych i Miejskich, 

które miały wzmocnić działania policji. Wojewoda nadmienił, że dzięki dobrej współpracy 

m.in. ze starostami, uruchamiane były miejsca zbiorowej kwarantanny. Następnie 

podziękował tym, którzy są  na tzw. pierwszej linii frontu walki z koronawirusem i w tym 

miejscu wymienił m.in. lekarzy, pielęgniarki, ratowników medycznych,  pracowników służby 

zdrowia, pracowników Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej, pracowników 

laboratoriów, których praca przynosi pozytywne efekty dla całego regionu. Nadmienił, że 

ogromną rolę przy zwalczaniu pandemii koronawirusa mają środki ochrony osobistej. 

Następnie przedstawił informację dotyczącą środków ochrony osobistej, środków do 

dezynfekcji,  respiratorów, namiotów, które zostały za pośrednictwem Wydziału 

Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Warmińsko-Mazurskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Olsztynie przekazane m.in. szpitalom, ratownictwu medycznemu, 

placówkom medycznym, placówkom pomocy społecznej, ale także żłobkom, szkołom, 

przedszkolom. Zaznaczył, że sprawne przekazywanie wspomnianych materiałów odbywało 

się dzięki dobrej współpracy z Brygadą Obrony Terytorialnej, jak również za pośrednictwem 

Państwowej Straży Pożarnej, którzy brali udział w pobieraniu wymazów i  próbek od osób  

chorych. Kolejno poruszył kwestię środków finansowych przekazanych dla szpitali 

 z przeznaczeniem na zakupy inwestycyjne i na bieżące potrzeby szpitali.  Nadmienił, że 

sytuację epidemiologiczną w regionie przedstawi Warmińsko-Mazurski Państwowy 

Wojewódzki Inspektor Sanitarny, p. Janusz Dzisko, a informację o sytuacji służby zdrowia 

Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia w Olsztynie,  

p. Andrzej Zakrzewski. Na koniec wystąpienia Wojewoda przedstawił aktualne dane 

dotyczące liczby zakażeń w regionie, które miały miejsca od wykrycia pierwszego przypadku 

w regionie, tj. 179 zakażonych, z tego 142 osoby wyzdrowiały, 1 osoba zarażona zmarła. 

Podziękował za możliwość zabrania głosu.   

 

Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za przedstawione informacje i poprosiła 

Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego Oddziału NFZ w Olsztynie p. Andrzeja Zakrzewskiego,  

o zabranie głosu. 

 

Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Oddziału NFZ w Olsztynie,  p. Andrzej 

Zakrzewski podziękował za  zaproszenie i dołączył do życzeń z okazji Dnia Samorządu 

Terytorialnego. Kontynuując podkreślił dobrą współpracę z wojewódzkim sztabem 

kryzysowym, o którym mówił Wojewoda. Zaznaczył, że gdyby nie tak dobra współpraca  

w regionie, sytuacja mogłaby ukształtować się zupełnie inaczej. Kolejno omówił działalność 

Warmińsko-Mazurskiego Oddziału NFZ w Olsztynie w ostatnich miesiącach.  W dalszej 

części omówił funkcjonowanie szpitali, które zwalczały  i zwalczają do dnia dzisiejszego 

epidemię w województwie. Omówił dodatkowe świadczenia, które zostały uruchomione np. 

w szpitalach, tj. cztery punkty obejmujące leczenie stomatologiczne dla potrzeb pacjentów  

z  potencjalnym zakażeniem i jeden  punkt przy szpitalu w Ostródzie, który leczy w zakresie 
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stomatologii pacjentów zakażonych. Nadmienił, że punkty pobrań, które funkcjonują  

w niemal każdym powiecie, a także transport sanitarny, płatne są w ramach działań 

Narodowego Funduszu  Zdrowia. Podkreślił, że jednym z głównych działań Funduszu jest 

działanie stabilizujące finansowo służbę zdrowia i ten mechanizm z polecenia Ministra 

Zdrowia, w zakresie zarządzeń, realizował  Prezes Narodowego Funduszu Zdrowia, a na 

terenie województwa, Warmińsko-Mazurski Oddział NFZ w Olsztynie. Wyjaśnił, że 

wspomniane działania obejmują  szpitale i jednostki przewidziane do zwalczania COVID-19  

i dotyczą stworzenia odrębnego mechanizmu finansowania, zarówno gotowości tych szpitali, 

jak i  ich usług.  W tym miejscu przedstawił środki finansowe, które były wypłacane dla 

szpitali na rzecz walki z koronawirusem. Zaznaczył, że przekazywane środki to dotacja 

budżetowa, która nie zmniejszyła składki zdrowotnej, która trafiała i nadal trafia do jednostek 

służby zdrowia po to, żeby mogły one realizować swoje zadania. Opracowany został również  

mechanizm dla pozostałych jednostek służby zdrowia, który pochodzi z finansowania 

składkowego. Dyrektor wyjaśnił, że nie wszystkie szpitale oraz jednostki mogły w stanie 

epidemii prowadzić działalność i  przyjmować pacjentów w takim wymiarze, w jakim 

normalnie przyjmowały, dlatego stworzono zabezpieczenie tzw. mechanizmu 1/12, czyli 

każdy taki szpital, poradnia, czy POZ, który nie był w stanie pracować w pełni,  

a funkcjonował w sposób ograniczony, miał prawo do pobrania kwoty finansowej  

w wysokości 1/12  swojego kontraktu, co zapewnia stabilizację świadczeń. Zaznaczył, że  

z uwagi na to, że stopniowo ma miejsce wychodzenie z pandemii, to wspomniane 

mechanizmy będą redukowane. Kolejno podziękował całej kadrze medycznej oraz 

pracownikom administracyjnym za zaangażowanie i czynny udział w procesie leczenia.  

Dodał, że poprzez Fundusz ma miejsce również finansowanie tzw. ograniczenia ruchu 

personelu pomiędzy jednostkami służby zdrowia w wyznaczonych szpitalach do walki  

z koronawirusem. W dalszej części wystąpienia odniósł się do działalności Warmińsko-

Mazurskiego Oddziału NFZ w Olsztynie i poinformował, że od 25 maja br. będzie otwarty 

dla klientów w standardach epidemiologicznych, gdyż dotychczas placówka funkcjonowała 

jedynie w formie punktu informacyjnego i punktu, gdzie można było zostawić wszelkie 

dokumenty. Dyrektor poinformował, że od 15 czerwca br. rusza ruch sanatoryjny, do którego 

trwają przygotowania. Dodał, że osoby wybierające się do sanatorium, według założeń 

Głównej Inspekcji Sanitarnej  i Ministra Zdrowia, będą musiały przejść test na COVID-19.  

Nadmienił, że stopniowo w szpitalach będzie przywracała ich dotychczasowa działalność,  

a gotowość do leczenia pacjentów zarażonych koronawiursem będzie nadal możliwa  

w Szpitalu  w Ostródzie i Elblągu. Podziękował za możliwość zabrania głosu i dodał, że jest 

do dyspozycji w przypadku udzielenia dodatkowych informacji.   

 

Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za przedstawienie informacji i poprosiła 

Warmińsko-Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego, p. Janusza 

Dzisko, o przedstawienie sytuacji w regionie.  

 

 

Warmińsko-Mazurski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny, p. Janusz 

Dzisko złożył życzenia z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego, a następnie omówił sytuację 

związaną z zakażeniem koronawirusem w regionie. Zaznaczył m.in., że spora liczba osób 

była hospitalizowanych, ale duża część osób, która została zakażona koronawirusem, 

przechodziła go bezobjawowo i  nie wymagała hospitalizacji. W takich sytuacjach stosowana 

była izolacja domowa całych rodzin.  Podkreślił, że w województwie warmińsko-mazurskim 

nie zanotowano ani jednego przypadku transmisji zakażenia na linii biały personel-pacjent 

 i zaznaczył, że w porównaniu do innych województw, sytuacja w naszym regionie kształtuje 

się dobrze. Dodał, że w szczytowym momencie zajętych było 5 łóżek respiratorowych. 
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Zdaniem Inspektora liczba wykonywanych testów w regionie jest wystarczająca. Kontynuując 

podziękował Wojewodzie za sprawnie zorganizowaną pracę, która pozwoliła na efektywne 

wykonywanie  działań. Dodatkowo podziękował Wojskom Obrony Terytorialnej za ogromny 

wkład na rzecz walki z koronawirusem oraz  pracownikom  Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Olsztynie i podkreślił, jak ważna i niebezpieczna jest praca  

w laboratoriach.  

 

Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za wystąpienia, ja mam pytanie Panie 

Wojewodo, myślę, że bardziej do Dyrektora NFZ, ponieważ mnie to zaintrygowało i z pytań 

dyrektorów szpitali, co jest strategicznym dla nich i dla nas, jako organów założycielskich. 

Użył pan takiego określenia Panie Dyrektorze, mechanizmy płatności dla jednostek ochrony 

zdrowia w 1/12 zaczną być redukowane. Co to oznacza? Bo to jest finansowa stabilność 

szpitali i czy to oznacza, że procedurami będą rozliczani i czy tymi procedurami będą 

rozliczani od początku roku, czyli tę 1/12, którą pobierały jednostki ochrony zdrowia również, 

proszę o jak najjaśniejszą dla nas wszystkich odpowiedź.  

 

Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Oddziału NFZ w Olsztynie,  p. Andrzej 

Zakrzewski przede wszystkim chciałbym uspokoić państwa, że nie mówimy tutaj  

o regresowaniu środków, które były od początku roku, znaczy nie od początku tylko przez 

marzec i kwiecień wypłacane. Chciałbym tutaj przytoczyć słowa mojego Szefa, bo to jest 

wypowiedź Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia z wczorajszej konferencji....,jeżeli 

mówimy o kwestii redukcji, to mówimy o tym, że zaczynamy wracać do normalności, czyli jak 

szpitale, przychodnie zaczną wypracowywać te kontrakty, no to w tym momencie  naturalnym 

jest, że system wypłacania 1/12 straci rację bytu i ja w tym znaczeniu użyłem tego 

stwierdzenia. A pytanie drugie dotyczące, czy te środki finansowe będą odbierane.  Nie ma 

pomysłu na odbieranie tych środków, natomiast być może będą decyzje na pewną formułę 

odpracowania tych środków w czasie. Natomiast ten czas będzie na pewno bardzo długi, ten 

czas będzie na pewno nie krótszy niż do połowy następnego roku. Też powtarzam nie swoją 

wypowiedź, tylko wypowiedź Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia w tym zakresie, ale 

decyzje chciałbym podkreślić, w tym zakresie jeszcze nie zapadły, to są tylko i wyłącznie 

propozycje, na dzisiaj jest absolutny spokój, pełna stabilizacja, pełna możliwość wypłacania 

tych środków. Tak wygląda sytuacja dzisiaj.  

 

Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za odpowiedź i otworzyła dyskusję.  

 

Wicemarszałek  Województwa, p. Miron Sycz podziękował Wojewódzkiemu 

Inspektorowi Sanitarnemu, p. Januszowi Dzisko za wykonanie testów maturzystom, którzy 

przybyli z Ukrainy w celu przystąpienia do  matury. Dodał, że sprawne przeprowadzenie 

testów spowodowało większy komfort  wśród kadry nauczycielskiej.  

 

Przewodnicząca Sejmiku zaznaczyła, że przedstawione informacje dotyczyły bieżącej 

sytuacji w regionie  i podziękowała za wystąpienia oraz obecność.  

 

Wojewoda Warmińsko-Mazurski podziękował za możliwość udziału w sesji Sejmiku 

i życzył owocnych obrad. Dodał, że z uwagi na obowiązki nie będzie uczestniczył do końca  

w obradach, ale do dyspozycji pozostają jego reprezentanci.   

 

Ponieważ nie było więcej pytań, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały  

pod głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji  

o stanie bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2019): 
 

ZA (28) 

Edward Adamczyk, Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw 

Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, 

Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk 

Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta 

Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, 

Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski. 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Kierozalski, Jarosław Słoma. 

 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2019 

Programu pn. "Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny". 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 6 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania 

 z realizacji w roku 2019 Programu pn. "Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny"): 

 

ZA (29) 

Edward Adamczyk, Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw 

Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, 

Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk 

Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta 

Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, 

Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, 

Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Kierozalski. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3. ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2019. 

 

Załącznik nr 7 

 

Ponieważ nie było zgłoszeń, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania  

z realizacji Programu współpracy Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3. ust. 3 ustawy 

 o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2019): 

 

ZA (29) 

Edward Adamczyk, Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw 

Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, 

Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk 

Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta 

Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, 

Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, 

Henryk Żuchowski. 

BRAK GŁOSU (1) 
Grzegorz Kierozalski. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2019 

Programu współpracy Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na lata 2016-2021. 

 

Załącznik nr 8 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 9 

 

Radna Bożenna Ulewicz zwróciła uwagę, że na stronie 3 przygotowanego materiału 

znajduje się informacja, że podstawowym dokumentem, z którego wynikają cele i zadania 

współpracy, jest Strategia rozwoju społeczno-gospodarczego województwa warmińsko-

mazurskiego  do roku 2025 (zaktualizowana w lutym 2020 r. i przyjęta jako Warmińsko-

Mazurskie 2030 Strategia rozwoju społeczno-gospodarczego).  Dodała, że chciałaby się 

upewnić, czy organizacje pozarządowe, które będą brały udział w projektach organizowanych 

przez Urząd Marszałkowski, mają opierać się na Strategii, w której  na stronie 45 opisany jest 

cel strategiczny: kreatywna aktywność, z adnotacją, że  należy odwoływać się do koncepcji 

3T, która wiąże się  z pojęciem „klasy kreatywnej” wprowadzonym przez Richarda Floridę. 

Zapytała ponownie, czy chodzi o dokładnie tę samą Strategię.  

 

Przewodnicząca Sejmiku poprosiła Marszałka Województwa o zabranie głosu.  

 

Marszałek Województwa zaznaczył, że pytanie powinno być skierowane do 

organizacji pozarządowych, które działają samodzielnie. Kolejno podkreślił, że nie ma to nic 

wspólnego z tezą, którą radna porusza.  

 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do wypowiedzi Marszałka i powiedziała, że 

jeżeli dobrze rozumie, to mowa jest o Strategii, która w pewien sposób zobowiąże 

organizacje. Dodała, że biorąc pod uwagę kreatywne społeczeństwo, kreatywną aktywność, 

poglądy Richarda Floridy, to wspomniane organizacje będą zobowiązane koncentrować się na 
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projektach, gdzie grupami docelowymi są grupy imigranckie, osoby samotne, osoby żyjące 

 w związkach partnerskich oraz osoby homoseksualne. Zapytała, czy tak należy na to patrzeć. 

 

Marszałek Województwa zaznaczył, że nie należy tak tego rozumieć, dodając, że nie 

wie, skąd się bierze takie myślenie.  

 

Radna Bożenna Ulewicz wyjaśniła, że nie tylko ona w ten sposób myśli, gdyż są 

materiały, które za tym przemawiają. W tym miejscu wymieniła pracę doktorską 

przygotowaną na powyższy temat. 

 

Marszałek Województwa podkreślił m.in., że wspomniana praca doktorska jest 

indywidualnym dokumentem. Dodał, że należałoby się kontaktować z autorką pracy 

doktorskiej, gdyż to nie samorząd województwa jest autorem publikacji. Wyjaśnił, że mowa 

jest tylko i wyłącznie o  kreatywnym społeczeństwie, które ma szerszy i pożądany wymiar.  

 

Radna Bożenna Ulewicz podkreśliła, że byłaby ostrożna, gdyż odwoływanie się do 

poglądów Richarda Floridy jasno wskazuje,  z czym będą musiały zmierzyć się organizacje 

pozarządowe województwa warmińsko-mazurskiego, które będą chciały aplikować w ramach 

projektów realizowanych przez Urząd Marszałkowski.  

  

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 17 radnych, przeciw – 3, wstrzymało się – 7. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania  

z realizacji w roku 2019 Programu współpracy Samorządu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2016-2021): 

 

ZA (17) 

Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Stanisław 

Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Grażyna Kluge, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, 

Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc.  

PRZECIW (3) 

Jolanta Andruszkiewicz, Dariusz Rudnik, Bożenna Ulewicz.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Paweł Czemiel, Marcin Kazimierczuk, Patryk Kozłowski, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, 

Grzegorz Prokop, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (3) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski, Wioletta Śląska – Zyśk. 

 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w 2019 roku. 
 

Załącznik nr 10 
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Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 11 

 

Ponieważ nie było pytań, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji  

o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w 2019 roku): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska , 

Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz 

Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, 

Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Czemiel. 

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Elblągu w 2019 roku. 

 

Załącznik nr 12 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 13 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw –0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji  

o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu w 2019 roku): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, 

Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz 

Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, 

Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Czemiel. 
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BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/346/16 z 23 lutego 2016 r.  

w sprawie przyjęcia Zaktualizowanej Strategii Zatrudnienia i Rozwoju Zasobów 

Ludzkich w Województwie Warmińsko-Mazurskim do 2025 roku. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 14 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XIV/346/16 z 23 lutego 2016 r. w sprawie przyjęcia Zaktualizowanej Strategii Zatrudnienia  

i Rozwoju Zasobów Ludzkich w Województwie Warmińsko-Mazurskim do 2025 roku): 
 

ZA (22) 

Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Stanisław 

Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Grażyna Kluge, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, 

Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta 

Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Jolanta Andruszkiewicz, Paweł Czemiel, Marcin Kazimierczuk, Patryk Kozłowski, Jacek 

Pawlik, Bożenna Ulewicz. 

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 15 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu  

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 

inicjatywy lokalnej): 
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ZA (22) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, 

Grażyna Kluge, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jolanta Piotrowska, 

Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, 

Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Paweł Czemiel, Marcin Kazimierczuk, Patryk Kozłowski, Jacek Pawlik, Grzegorz Prokop, 

Bożenna Ulewicz.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy 

warmińsko-mazurskiej. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 16 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu 

ochrony powietrza dla strefy warmińsko-mazurskiej): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy 

miasto Elbląg. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 17 
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Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu 

ochrony powietrza dla strefy miasto Elbląg): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik , Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta 

Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (3) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski, Dariusz Rudnik. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia planu działań krótkoterminowych dla strefy 

miasto Olsztyn ze względu na ryzyko wystąpienia przekroczenia poziomu 

docelowego benzo(a)pirenu w pyle PM10.   

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 18 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie określenia planu działań 

krótkoterminowych dla strefy miasto Olsztyn ze względu na ryzyko wystąpienia przekroczenia 

poziomu docelowego benzo(a)pirenu w pyle PM10):   

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia planu działań krótkoterminowych dla strefy 

miasto Olsztyn ze względu na ryzyko wystąpienia przekroczenia poziomu 

dopuszczalnego pyłu zawieszonego PM10. 
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Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 19 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie określenia planu działań 

krótkoterminowych dla strefy miasto Olsztyn ze względu na ryzyko wystąpienia przekroczenia 

poziomu dopuszczalnego pyłu zawieszonego PM10): 

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski. 

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubomino. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 20 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Lubomino): 

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej siedmiu gminom  

w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji celowych  

z przeznaczeniem na realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem 

i świadczeniem usług opiekuńczych w formie teleopieki w 2020 roku. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Załącznik nr 21, 22 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej siedmiu gminom w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji 

celowych z przeznaczeniem na realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem 

i świadczeniem usług opiekuńczych w formie teleopieki w 2020 roku): 

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi wojewódzkiej Placu Ofiar 

Katastrofy Smoleńskiej i al. Roberta Schumana (od Placu Ofiar Katastrofy 

Smoleńskiej do ul. Sielskiej) w Olsztynie. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynęła autopoprawka do  

§3 projektu uchwały. Dodała, że Komisja Strategii Rozwoju  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

 

Załącznik nr 23 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi 

wojewódzkiej Placu Ofiar Katastrofy Smoleńskiej i al. Roberta Schumana (od Placu Ofiar 

Katastrofy Smoleńskiej do ul. Sielskiej) w Olsztynie): 

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 
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Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej  

ul. Towarowej (od ul. Władysława Leonharda do ul. Mariana Bublewicza)  

i ul. Mariana Bublewicza (od ul. Towarowej do granic miasta) w Olsztynie. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że projekt uchwały wpłynął w trybie pilnym 

wraz z autopoprawką.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi 

wojewódzkiej Placu Ofiar Katastrofy Smoleńskiej i al. Roberta Schumana (od Placu Ofiar 

Katastrofy Smoleńskiej do ul. Sielskiej) w Olsztynie): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz 

Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, 

Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Kazimierczuk.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury z dnia 11 marca 2020 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

krajowych. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 24 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja . 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 11 marca 2020 r. w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg krajowych): 

 



 20 

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury z dnia 11 marca 2020 r. w sprawie pozbawienia dróg  kategorii dróg 

krajowych. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 25 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 11 marca 2020 r. w sprawie pozbawienia dróg  

kategorii dróg krajowych):  

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski.  

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/771/10 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń oraz warunki i sposób 

przyznania środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną 

przysługującą nauczycielom oraz nauczycielom, którzy przeszli na emeryturę, rentę 

lub nauczycielskie świadczenie kompensacyjne szkół i placówek prowadzonych 

przez Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Radny Marcin Kazimierczuk zapytał, jakie zmiany wprowadzane są do ww. projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że projekt uchwały został wprowadzony do 

porządku obrad podczas trwającej sesji. Wyjaśniła, iż z uzasadnienia, które wpłynęło do 
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Kancelarii Sejmiku wynika, że  Komisja dwa razy w ciągu roku  rozpatruje wnioski  

o przyznanie pomocy, lecz ze względu na  sytuację epidemiologiczną posiedzenie 

w pierwszym terminie nie odbyło się i stąd zaproponowano zmianę uchwały w celu możliwie 

jak najszybszego rozpoczęcia procedury rozpatrywania wniosków o zasiłek zdrowotny.    

 

Ponieważ nie było więcej pytań, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXIX/771/10 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29 kwietnia 2010 r.  

w sprawie przyjęcia regulaminu określającego rodzaje świadczeń oraz warunki i sposób 

przyznania środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną przysługującą 

nauczycielom oraz nauczycielom, którzy przeszli na emeryturę, rentę lub nauczycielskie 

świadczenie kompensacyjne szkół i placówek prowadzonych przez Samorząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego): 

 

ZA (26) 

Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, 

Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Marcin 

Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz 

Politewicz, Dariusz Rudnik , Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – 

Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jolanta Andruszkiewicz, Grzegorz Prokop.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2020 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 26 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu 

dotacji z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2020 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami): 

 

ZA (28) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 



 22 

 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron 

Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom z Województwa Warmińsko–

Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na dofinansowanie 

zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 27 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom  

z Województwa Warmińsko–Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 

dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Paweł Czemiel, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, 

Sylwia Jaskulska, Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin 

Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta 

Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Prokop.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Tolkmicko, Świętajno, Dubeninki, 

Działdowo, Szczytno i Węgorzewo pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 

dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 28 

 

Radny Marcin Kazimierczuk zaznaczył, że powyższa uchwała była przedmiotem 

obrad Komisji Sejmiku i ubolewa, że na liście do dofinansowania nie znalazła się gmina  

Markusy, a konkretnie  Ochotnicza Straż Pożarna w Krzewsku. Nadmienił, że wspomniana 

jednostka OSP szuka różnych źródeł dofinansowania, aby zakupić niezbędny wóz 

ratowniczo-gaśniczy. Kontynuując poinformował, że w tej sprawie złożył dwie   

interpelacje  do Marszałka Województwa z prośbą o dofinansowanie w kwocie 60 tys. zł 
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zakupu średniego wozu gaśniczo-ratowniczego. Dodał, że gmina posiada stosowany wkład 

własny, który składa się z różnych źródeł dofinansowania i liczono, że Marszałek przychyli 

się do wystosowanej prośby i przeznaczy środki finansowe na zakup nowego wozu 

ratowniczego. Radny podkreślił, że ma świadomość tego, że budżet jest ograniczony, ale 

chciałby, żeby Marszałek miał na uwadze jednostkę OSP z gminy Markusy, której przyznane 

wsparcie pozwoli na sprawniejsze wykonywanie powierzonych im zadań. Podkreślił, że 

lokalna społeczność byłaby wdzięczna za udzielone wsparcie finansowe dla tej jednostki 

OSP.  

 

Przewodnicząca Sejmiku zaznaczyła, że w  regionie jest dużo więcej jednostek 

Ochotniczej Straży Pożarnej, ale z uwagi na określoną pulę środków nie wszystkie jednostki 

mogły otrzymać pomoc finansową.  

 

Marszałek Województwa  omówił procedurę przyznawania środków na poziomie 

centralnym. Następnie poinformował, że od lat przyznawane dofinansowanie sprowadza się 

do tych samorządów, które zostają wskazane przez  Warmińsko-Mazurskiego Komendanta 

Państwowej Straży Pożarnej.  

 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie 

Tolkmicko, Świętajno, Dubeninki, Działdowo, Szczytno i Węgorzewo pomocy finansowej  

w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej): 

 

ZA (24) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin,  

Marek Chyl, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, 

Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, 

Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Jarosław Słoma, 

Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski . 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Paweł Czemiel, Marcin Kazimierczuk, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego corocznego czczenia 

pamięci Ofiar tragedii spowodowanych przez oba totalitaryzmy, do jakich doszło  

w regionie, w szczególności w latach 1939-1956,  w tym w formie honorowania Dnia 

Pamięci Ofiar Obu Totalitaryzmów na Warmii i Mazurach. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że apel został dostarczony do radnych i był 

omawiany na Komisji ds. Mniejszości Narodowych i Etnicznych, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Załącznik nr 29 

 

Radny Patryk Kozłowski  powiedział m.in., że ma dwie uwagi do apelu i wyjaśnił, że 

pierwsza uwaga dotyczy wprowadzenia do uzasadnienia zdania mówiącego o walce  
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z reżimem komunistycznym żołnierzy wyklętych następującej treści: …należy pamiętać 

również o walce jaką toczyli w latach 1945-1956 na Warmii i Mazurach z systemem 

komunistycznym niezłomni żołnierze wyklęci. Jeżeli chodzi o drugą kwestię, to zapytał 

Marszałka o sposób realizacji omawianej uchwały. Kolejno poruszył kwestię daty obchodów  

i zaznaczył, że początkowo wskazana była data 18 maja i jako miejsce obchodów 

wyznaczone zostało Działdowo, a obecnie tego zapisu nie ma. Natomiast w uzasadnieniu 

wskazany jest termin obchodów 18 stycznia. Wyjaśnił, że 18 stycznia to  symboliczna data na 

Warmii i Mazurach oraz w Działdowie, a następnie przedstawił szczegóły z nią związane. 

Zapytał, czy po podjęciu uchwały będziemy apelować do wszystkich samorządów, osób, 

stowarzyszeń, żeby obchodzili 18 stycznia jako Dzień Pamięci Obu Totalitaryzmów oraz, czy 

Samorząd Województwa porozumie się z władzami Działdowa w kwestii obchodów. 

 

Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, że w załączniku do uchwały znajduje się zapis, 

aby główne uroczystości odbywały się w Działdowie.  

 

Marszałek Województwa  powiedział m.in., że jest to projekt uchwały z inicjatywy 

grupy radnych. Dodał, że prowadzone są  rozmowy ze Starostą Działdowskim, Burmistrzem 

Miasta Działdowo oraz Wójtem Gminy Działdowo, którzy są przychylni do tego, aby 

obchody miały charakter centralny, regionalny w Działdowie. Zaznaczył, że do omówienia 

jest  kwestia szczegółów tych obchodów, ale jest planowane, aby centralne, regionalne 

obchody odbyły się w Działdowie.   

 

Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski  odniósł się do wypowiedzi radnego 

Patryka Kozłowskiego i wyjaśnił, że radny nie ma możliwości wprowadzenia zmian do 

uzasadnienia. Podkreślił, że Sejmik podejmuje uchwałę i apel stanowiący załącznik. 

Natomiast uzasadnienie jest przygotowane przez grupę radnych, którzy są władni do tego, aby 

zmienić jego treść.   

 

Radny Patryk Kozłowski podziękował za informację na temat miejsca obchodów,  

a następnie odniósł się do wypowiedzi radcy prawnego i zapytał, czy jeżeli nie ma 

możliwości wprowadzenia zmian do uzasadnienia to, czy  uchwała będzie głosowana wraz   

z uzasadnieniem, które zostało dostarczone radnym.  

 

Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski wyjaśnił, że głosowana jest uchwała  

wraz z załącznikiem, natomiast uzasadnienie nie jest głosowane.  Podkreślił, że uzasadnienie 

jest dokumentem pomocniczym i nie stanowi integralnej części uchwały.   

 

Radny Tadeusz Politewicz dodał, że w projekcie uchwały zawarte jest sformułowanie:  

Pamięci Ofiar Obu Totalitaryzmów i jeżeli żołnierze wyklęcie uważani są za ofiary 

totalitaryzmów,  to zdaniem radnego nie ma potrzeby dopisywania dodatkowych informacji.  

 

Radny Jarosław Słoma jako jeden z sygnatariuszy wniosku poinformował, że 

rzeczywistymi autorami i wnioskodawcami są przedstawiciele środowisk, których inicjatywa 

uzyskała wsparcie wielu osób, w tym grupy radnych, która zwróciła się z wnioskiem 

o przeprowadzenie procedury. Przypomniał m.in., że Narodowy Dzień Pamięci  Żołnierzy 

Wyklętych, który corocznie obchodzony jest 1 marca, został ustanowiony w 2011 roku. 

Następnie omówił szczegóły z tym związane. Stwierdził, że projekt uchwały należałoby 

zostawić w brzmieniu, który został przygotowany przez wnioskodawców. Nadmienił, że jako 

datę głównych uroczystości wyznaczono 18 stycznia. Kontynuując dodał m.in., że  
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Działdowo zostało wskazane jako miejsce obchodów regionalnych, ale to nie wyklucza  

i zachęca do obchodów lokalnych na terenie całego województwa.   

 

Przewodnicząca Sejmiku nawiązała do wypowiedzi radcy prawnego i podkreśliła, że 

nie można wprowadzać zmian do uzasadnienia.  

 

Radny Marcin Kazimierczuk  zaznaczył, że jest współautorem omawianej uchwały  

i zapytał, czy jako sygnatariusz posiada prawo do autopoprawki. Następnie dodał, że popiera 

wniosek radnego Patryka Kozłowskiego.  

 

Przewodnicząca Sejmiku przypomniała, że wnioskodawców jest więcej  i nie ma 

pewności, czy radny ma upoważnienie, żeby występować w ich imieniu.  

 

Radny Dariusz Rudnik zaznaczył, że nie do końca zgadza się z opinią radcy prawnego 

i przypomniał sytuację, gdy jako grupa radnych złożyli wniosek, który następnie na wniosek  

radnego Jarosława Słomy został zmodyfikowany i poddany pod głosowanie. Dodał, że 

wprowadzenie krótkiego zdania nie powinno stanowić problemu. Nadmienił, że nie zgadza 

się z wypowiedzią radnego Jarosława Słomy odnośnie  tego, że żołnierze wyklęci mogą być 

honorowani tylko z okazji święta, które zostało im dedykowane.  Następnie zwrócił uwagę na 

ich walkę i poświęcenie twierdząc, że uhonorowanie żołnierzy wyklętych jako ofiar 

totalitaryzmu zasługuje na ujęcie w przedmiotowej uchwale.  

 

Radca Prawny wyjaśnił, że radni mogą wprowadzać i przegłosowywać poprawki do 

uchwały i załącznika do uchwały,  który stanowi apel, natomiast podkreślił, że  uzasadnienie 

nie jest przyjmowane przez Sejmik w drodze głosowania. Dodał, że do uzasadnień nie 

wprowadza się poprawek i autopoprawek. Zaznaczył, że Sejmik przyjmuje uchwałę  

oraz załącznik i w tym zakresie przysługuje radnym prawo do zgłaszania poprawek.   

 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego 

corocznego czczenia pamięci Ofiar tragedii spowodowanych przez oba totalitaryzmy, do 

jakich doszło w regionie, w szczególności w latach 1939-1956,  w tym w formie honorowania 

Dnia Pamięci Ofiar Obu Totalitaryzmów na Warmii i Mazurach): 

 

ZA (22) 

Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, 

Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Grażyna 

Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, Magdalena Palińska, Jolanta 

Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, 

Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Jolanta Andruszkiewicz, Marcin Kazimierczuk, Jacek Pawlik, Grzegorz Prokop, Bożenna 

Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 
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27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2020-2039. 

 

Załącznik nr 30 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 31 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie  eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 10. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2020-2039): 

 

ZA (18) 

Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Stanisław 

Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Grażyna Kluge, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, 

Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 

Jolanta Andruszkiewicz, Paweł Czemiel, Marcin Kazimierczuk, Patryk Kozłowski, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Bożenna Ulewicz, 

Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2020 rok. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynęła autopoprawka. Dodała, że 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 32, 33 

 

Radna Bożenna Ulewicz  odniosła się do obecnej sytuacji finansowej instytucji kultury 

podległych samorządowi województwa. Zdaniem  radnej pracownicy tych placówek z uwagi 

na ograniczoną działalność spowodowaną stanem epidemicznym nie byli w stanie 

wypracować 15% środków na płace. W związku z powyższym zapytała, czy Zarząd 

Województwa przewiduje dofinansowanie brakującej kwoty. Kontynuując stwierdziła, iż 

wznowienie działalności instytucji kultury nie przyczyni się znacząco do wyrównania 

niedoboru.  

 

Marszałek Województwa podkreślił, że sytuacja budżetowa województwa 

analizowana jest na bieżąco. Dodał, że istotne jest kontynuowanie rozpoczętych inwestycji 

i  w tym miejscu zaznaczył, że w procedowanym projekcie uchwały ujęta jest kwestia 

dofinansowania Muzeum Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku, Centrum Spotkań 

Europejskich „Światowid” w Elblągu oraz Muzeum Warmii i Mazur w Olsztynie. Wyjaśnił, 
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że z uwagi na to, że Muzeum Warmii i Mazur w Olsztynie nie uzyskało dofinansowania 

 z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego konieczne jest przesunięcie środków na 

pilną realizację inwestycji. Następnie odniósł się m.in. do sytuacji w instytucjach kultury 

 i zaznaczył, że Dyrektor jednostki jest odpowiedzialny za gospodarowanie całoroczną 

subwencją tak, aby kwestie kadrowe były zabezpieczone.  

 

Skarbnik Województwa wyjaśniła zasady finansowania instytucji kultury  

i podkreśliła, że Samorząd Województwa nie ma obowiązku finansowania  określonego 

procentu kosztów, jakie instytucje kultury ponoszą. Dodała, że takich zapisów nie ma  

w przepisach. Kolejno wyjaśniła, że Samorząd Województwa  dofinansowuje instytucje 

kultury w postaci dotacji podmiotowych. Zaznaczyła, że jest to dotacja na działalność,  

a szczegóły jej  przeznaczenia są w gestii Dyrekcji tych jednostek. Odniosła się do 

realizowanych inwestycji i zaznaczyła, że w  procedowanych uchwałach ujęte są dość 

znaczące środki dla Muzeum  Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku, czy też Centrum Spotkań 

Europejskich „Światowid” w Elblągu.  

 

Radny Dariusz Rudnik odniósł się do posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, na 

którym zdaniem radnego zabrakło informacji dotyczących szczegółów Programu, w ramach 

którego około 21 mln zł miałoby zostać przeznaczone na Domy Pomocy Społecznej. Dodał, 

że Członkowie Komisji otrzymali już wyjaśnienia dotyczące Programu, ale z uwagi na to, że 

jest to  znacząca kwota chciałby się dowiedzieć, czy te środki finansowe nie zostały za późno 

przekazane. Dodał, że w obecnym czasie sytuacja w regionie związana z pandemią 

koronawirusa jest stabilna i nie ma żadnych informacji o masowych zarażeniach w Domach 

Pomocy Społecznej.  W związku z tym zapytał, czy przekazanie tak olbrzymich środków jest 

konieczne i, czy nie zostało przeszacowane. Radny nadmienił, że z odpowiedzi, którą 

otrzymali Członkowie Komisji wynika, że projekt ma być realizowany od maja do  września, 

ale to nie zmienia faktu, że są wątpliwości co do wysokości przekazywanych środków. 

Zaznaczył, że nie chodzi o to, aby blokować zapobieganie pandemii, ale w obecnej trudnej 

sytuacji w kraju i w regionie należy liczyć się z każdą wydatkowaną kwotą. Dodał, że  

w przypadku, gdzie około 6 mln zł zostało przeznaczone ze środków województwa na 

dofinansowanie szpitali i jednostek prowadzonych przez samorząd województwa, to 21  mln 

zł dla Domów Pomocy Społecznych jest znaczącą kwotą, stąd obawy. 

 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do wypowiedzi Marszałka Województwa  

oraz Skarbnik Województwa i zaznaczyła, że realizacja inwestycji jest ważna, ale z uwagi na 

okoliczności związane z pandemią koronawirusa należałoby pamiętać, że najważniejszy jest 

człowiek. Dodała, że 15% brak  w płacach pracowników instytucji będzie dla nich ogromnym 

uszczerbkiem.  

 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że jeżeli chodzi o kwestię poruszanych 

instytucji kultury, to odpowiedź została już udzielona i odniósł się do wypowiedzi radnego 

Dariusza Rudnika wyjaśniając, że środki, które mają być przeznaczone na Domy Pomocy 

Społecznej pochodzą z Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój. Nadmienił, że jest 

to program rządowy, który przeznacza środki m.in. na Domy Pomocy Społecznej. W dalszej 

części odniósł się do sytuacji Domów Pomocy Społecznej i podkreślił, że istotne jest 

zabezpieczenie tych placówek. Dodał, że w regionie jest około 54 Domów Pomocy 

Społecznej i ważne jest, aby środki trafiły do tych placówek. Dodał również, że ważne jest 

zapewnienie odpowiednich warunków starszym osobom oraz kadrze pracującej w Domach 

Pomocy Społecznej.   
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Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w systemie  eSesja. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 10. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2020 rok): 

 

ZA (18) 

Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Stanisław 

Gorczyca , Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Grażyna Kluge, Marcin 

Kuchciński, Julian Osiecki, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz Politewicz, 

Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, Wioletta Śląska – Zyśk.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 

Jolanta Andruszkiewicz, Paweł Czemiel, Marcin Kazimierczuk, Patryk Kozłowski, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Bożenna Ulewicz, 

Henryk Żuchowski.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

29. Skargi, Wnioski, Petycje. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że w okresie między posiedzeniami Sesji 

nie wpłynęły materiały dotyczące ww. punktu porządku obrad.  
 

30.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

 

Przewodnicząca Sejmiku przypomniała radnym, że termin złożenia oświadczenia 

majątkowego upływa 31 maja br.  

 

31. Informacje o interpelacjach i zapytaniach. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że informacja o interpelacjach i zapytaniach 

została przesłana radnym drogą elektroniczną.  Następnie poinformowała, ze dodatkowo  

25 maja br. wpłynęła interpelacja radnej Jolanty Andruszkiewicz w sprawie przedstawienia 

wykazu organizacji pozarządowych współpracujących z Samorządem Województwa 

Warmińsko- Mazurskiego oraz wskazania 15 organizacji, które w ostatnich trzech latach 

otrzymały najwyższe dotacje. 
 

Załącznik nr 34 

32. Informacje o odpowiedziach na zapytania i interpelacje. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że informacja o odpowiedziach na zapytania 

została przesłana radnym  drogą elektroniczną. 

Załącznik nr 35 

 

33. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Sejmiku z dnia 31.03.2020 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodnicząca Sejmiku zarządziła głosowanie  

w systemie  eSesja. 
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Za przyjęciem protokołu głosowało 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. 

 

Imienne wyniki głosowania (Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Sejmiku z dnia 

31.03.2020 r.): 

 

ZA (23) 

Jolanta Andruszkiewicz, Teresa Astramowicz-Leyk, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, 

Marek Chyl, Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, 

Marcin Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, 

Miron Sycz, Wioletta Śląska– Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Paweł Czemiel, Tadeusz Politewicz, Grzegorz Prokop, Jolanta Szulc.  

BRAK GŁOSU (3) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski, Marcin Piwowarczyk. 

 

34. Sprawy różne. 

 

 Stanowisko Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z okazji 100-lecia 

urodzin Papieża Jana Pawła II 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że z inicjatywy  Klubu Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości wpłynął projekt Stanowiska Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego z okazji 100-lecia urodzin Papieża Jana Pawła II. Dodała, że projekt stanowiska 

został przekazany radnym.  

Załącznik nr 36 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść stanowiska pod 

głosowanie w systemie  eSesja . 

Za przyjęciem stanowiska głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

 

Imienne wyniki głosowania (Przyjęcie stanowiska Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego z okazji 100-lecia urodzin Papieża Jana Pawła II): 

 

ZA (27) 

Jolanta Andruszkiewicz, Jan Bobek, Gustaw Marek Brzezin, Marek Chyl, Paweł Czemiel, 

Stanisław Gorczyca, Zbigniew Homza, Bernadeta Hordejuk, Sylwia Jaskulska, Marcin 

Kazimierczuk, Grażyna Kluge, Patryk Kozłowski, Marcin Kuchciński, Julian Osiecki, 

Magdalena Palińska, Jacek Pawlik, Jolanta Piotrowska, Marcin Piwowarczyk, Tadeusz 

Politewicz, Grzegorz Prokop, Dariusz Rudnik, Jarosław Słoma, Miron Sycz, Jolanta Szulc, 

Wioletta Śląska – Zyśk, Bożenna Ulewicz, Henryk Żuchowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Astramowicz-Leyk.  

BRAK GŁOSU (2) 

Edward Adamczyk, Grzegorz Kierozalski. 

 

 Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że podczas zdalnego posiedzenia Komisji 

Strategii Rozwoju pojawiło się pytanie odnośnie sytuacji w Porcie Lotniczym Olsztyn-

Mazury w Szymanach, dlatego też poprosiła Wicemarszałka Województwa, p. Marcina 

Kuchcińskiego o przedstawienie informacji w tej sprawie.  
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Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński przedstawił sytuację Portu 

Lotniczego Olsztyn-Mazury w Szymanach i zaznaczył, że część informacji w sprawie Portu 

przekazał Marszałek Województwa.  Kontynuując poinformował, że od połowy marca były 

podejmowane działania przez Spółkę, które polegały m.in.  na zmniejszeniu zatrudnienia. 

Dodatkowo podpisano także porozumienie ze związkami zawodowymi, dzięki któremu 

obniżono wymiar czasu pracy o 20 % co pozwoliło na zmniejszenie kosztów.  Dodatkowo 

Spółka uzyskała pomoc z Wojewódzkiego Urzędu Pracy na rzecz ochrony miejsc pracy ze  

środków Funduszu Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych. Kolejno poinformował, że 

Spółka wnioskowała o zmniejszenie opłat podatkowych, najmu, i jedynie Zarząd 

Województwa przychylił się do wystosowanej prośby. Potwierdził informację przekazaną 

przez Marszałka Województwa dotyczącą  wsparcia ze strony rządu w ramach tarczy 

antykryzysowej. Dodał, że czekają obecnie na szczegóły związane ze wsparciem. Kolejno 

poinformował, że Rada Nadzorcza Spółki na prośbę Zarządu Województwa przygotowała 

trzy warianty planu pracy  funkcjonowania Spółki przy założeniu, że ruch  pasażerski zostanie 

wznowiony od  1 lipca, kolejno  od 1 października br., a następnie z początkiem  roku 2021 

roku. Dodał, że obecnie wszystko powoli ulega odmrożeniu i pierwsze loty planowane są  

w połowie czerwca. W dalszej części odniósł się do sytuacji finansowej Spółki i zaznaczył, że 

Zarząd Spółki podejmuje działania, żeby ograniczyć koszty. Wicemarszałek Województwa 

nadmienił, że przez cały czas z lotniska korzystają samoloty prywatne oraz obsługiwane są 

loty związane z ochroną przeciwpożarową.  Następnie poruszył kwestię m.in.  planowanych 

połączeń.  

 

Radny Dariusz Rudnik zwrócił uwagę, że jedno z ugrupowań popierając nowego 

kandydata Koalicji Obywatelskiej na Prezydenta zawarło  warunek, że będzie go popierać, 

jeżeli zatrzyma przekop Mierzei Wiślanej. Zaznaczył, że myślał, iż temat przekopu jest 

zamknięty i cieszył go fakt, że większość radnych Platformy Obywatelskiej popierała ten 

projekt. Kolejno zwrócił się do radnych, aby stanęli w obronie tak ważnej inwestycji  

w regionie i zadbali o interesy województwa, a zwłaszcza okolic Elbląga i miejscowości 

nadzalewowych. Stwierdził, że tak ważne inwestycje nie powinny być mieszane w sprawy 

polityczne.  

 

Radna Teresa Astramowicz-Leyk z okazji Dnia Matki złożyła najserdeczniejsze 

życzenia  wszystkim mamom, a także z okazji zbliżającego się Dnia Dziecka skierowała 

życzenia do najmłodszych. Kontynuując zachęciła wszystkich do składania datków na 

Wojewódzki Specjalistyczny Szpital Dziecięcy w Olsztynie. 

 

Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński przyłączył się do życzeń, 

a następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Dariusza Rudnika wskazując, że to jest 

nieporozumienie i nie posiada żadnych informacji w tym zakresie.   

 

Radny Dariusz Rudnik zaznaczył, że z oficjalnych informacji wynika, że Partia 

Zielonych postawiła taki warunek kandydatowi Koalicji Obywatelskiej na Prezydenta.  

Powiedział m.in., że poruszana kwestia ma na celu jedynie dbałość o interesy województwa. 

 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do sytuacji w Teatrze im. Stefana Jaracza  

w Olsztynie i zwróciła uwagę na konflikt, który ciągle trwa pomimo zmiany Dyrektora. 

Zapytała, czy nie warto byłoby przeprowadzić negocjacje z mediatorem, której roli mógłby 

się podjąć Marszałek i spróbować wpłynąć na niektóre decyzje Dyrektora. Dodała, że obecny 

Dyrektor rozwiązał umowę z dwoma aktorami. Zdaniem radnej nie ma takich  problemów, 
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których nie można byłoby rozwiązać i podkreśliła, że liczy na wsparcie Marszałka w tej 

sprawie.  

 

 

Radna Jolanta Piotrowska odniosła się do wcześniejszej wypowiedzi radnego 

Dariusza Rudnika w punkcie dotyczącym projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

 i dofinansowania Domów Pomocy Społecznej i podkreśliła, że tak jak wspomniał Marszałek, 

są to środki rządowe. Dodała, że jakie by to nie były środki to i tak w pełni nie zaspokoją 

potrzeb tych placówek. Kolejno dodała, że w regionie jest ponad 50 Domów Pomocy 

Społecznej i omówiła jak wielkie są potrzeby tych placówek, zwłaszcza w panującej sytuacji 

koronawirusa, ale również w przypadku każdej innej choroby.  Nadmieniła, że środki 

przeznaczane będą m.in. na wzrost wynagrodzeń pracowników, zakup środków ochrony 

osobistej oraz wyposażenie placówek w różne niezbędne urządzenia do opieki nad starszymi.  

Kontynuując podkreśliła m.in., że z uwagi na starzejące się społeczeństwo należy 

podejmować jak najwięcej działań na rzecz opieki nad osobami starszymi.  

 

Radny Marcin Kazimierczuk dołączył  do apelu radnego Dariusza Rudnika, gdyż 

przytaczana informacja pojawiła się w wielu serwisach agencji prasowych  

i internetowych. Następnie zacytował treść publikowanej informacji, z której  wynika, że 

Rada Krajowych Zielonych zaakceptowała Rafała Trzaskowskiego jako kandydata na 

prezydenta w zamian za to, że zgodził się on przyjąć do swojego programu 21 ich postulatów, 

chodzi m.in. o legalizację związków partnerskich, medycznej marihuany i zatrzymanie 

przekopu Mierzei Wiślanej. Zaapelował, aby przedstawiciele Platformy Obywatelskiej 

wpłynęli na swojego kandydata, żeby nie blokował rozwoju regionu poprzez zatrzymanie 

przekopu Mierzei Wiślanej. Podkreślił walory płynące z realizacji tej inwestycji i zaznaczył, 

że popiera apel radnego Dariusza Rudnika.  

 

Radny Miron Sycz odniósł się do powyższej dyskusji i dodał, że dotyczy ona kampanii 

wyborczej, gdzie nie ma jeszcze ogłoszonego terminu wyborów. Ponadto zaznaczył, że nie 

należy włączać samorządu województwa w takie sprawy. Dodał, że Prezydent Polski posiada 

swoje uprawnienia i przekop Mierzei Wiślanej nie leży w jego kompetencji. Wskazał, że   

w tej kwestii Sejmik już się wypowiedział i zaproponował, aby powyższych tematów nie 

poruszać podczas obrad sesji.   

 

Radny Marcin Kazimierczuk podkreślił, że jeżeli poruszany temat nie dotyczyłby 

samorządu województwa warmińsko-mazurskiego, to nie zostałby poruszony. Dodał m.in., że 

niepokój budzą pojawiające się informacje dotyczące blokowania istotnych inwestycji dla 

samorządu województwa warmińsko-mazurskiego i stąd apel, aby nie zatrzymywać przekopu 

Mierzei Wiślanej, inwestycji, która ma na celu rozwój regionu.   

 

Radny Jarosław Słoma podkreślił, że  Platforma Obywatelska na Warmii i Mazurach 

od zawsze wnioskowała o budowę  kanału żeglownego przez Mierzeję Wiślaną. Kolejno 

dodał, że w  Koalicji Obywatelskiej panuje demokracja i stąd możliwość wypowiadania 

odmiennych poglądów w tej kwestii. Zaznaczył, że takiej wewnętrznej demokracji brakuje  

u opcji rządzącej. Kontynuując dodał, że są za budową  kanału żeglownego przez Mierzeję 

Wiślaną,  jeżeli będzie to inwestycja zgodna z obowiązującymi przepisami. Następnie omówił 

szczegóły związane budową  kanału żeglownego przez Mierzeję Wiślaną i działaniami miasta 

Elbląg. Kontynuując zwrócił m.in. uwagę, że obecnie urzędujący Prezydent nie podjął działań 

w sprawie małego ruchu granicznego, który jest bardzo ważny dla mieszkańców regionu. 

Przypomniał również, że obecny Premier nie przyznał dofinansowania dla Miasta Olsztyna na 
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budowę elektrociepłowni, której projekt został wysoko oceniony przez polskie forum 

rozwojowe. Zwrócił się do mieszkańców, aby pamiętali o tym podczas najbliższych wyborów 

prezydenckich.  

 

Radny Dariusz Rudnik odniósł się do wypowiedzi radnego Jarosława Słomy 

zaznaczając, że apel został skierowany z uwagi na obawy dotyczące zatrzymania przekopu 

Mierzei Wiślanej. Podkreślił, że apel wynika również z czujności i stąd prośba, aby pokazać 

jak ważna jest to inwestycja i nie pozwolić na jest zatrzymanie.  

 

35. Oświadczenia radnych. 

 

Nie wniesiono. 

 

36. Zamknięcie Sesji. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że kolejna sesja Sejmiku Województwa 

przewidziana jest na 30 czerwca 2020 r. i nie podjęto jeszcze decyzji, czy będzie w formie 

zwykłej, czy w zdalnym trybie obradowania. Zamykając obrady XVI sesji Sejmiku 

podziękowała wszystkim pracownikom Urzędu Marszałkowskiego zaangażowanym  

w przygotowanie bardzo sprawnego przebiegu komisji i sesji oraz  dołączyła się do życzeń, 

które złożyła radna Teresa Astramowicz-Leyk, życząc wszystkim mamom i dzieciom 

wszystkiego dobrego.  

 

 

                Przewodnicząca Sejmiku 

 

                   Bernadeta Hordejuk 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła:  

 

Sylwia Wiśniewska 
 


